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هتل آزادي پنج شنبه ميزبان كنفرانس مطبوعاتي 
رئيس فدراس�يون بين المللي فوتبال بود. سپ 
بلاتر پس از دي�دار با لاريجاني از بهارس�تان به 
آزادي آمد تا در آخرين برنامه اش در س�فر 36 
ساعته به تهران روبه روي خبرنگاران بنشيند. او 
البته قبل از ديدار با لاريجاني به همراه معصومه 
ابت�كار، رئيس س�ازمان محيط زيس�ت از موزه 
تنوع زيست محيطي در پارك پرديسان بازديد 
كرده بود و گقته بود از لوگوي يوزپلنگ آسيايي 
روي پيراه�ن بازيكن�ان ايران در ج�ام جهاني 
حمايت مي كند. او در آخرين برنامه حضورش در 
تهران هم به سؤالات رسانه ها جواب داد. چهره 
خندان و ش�اداب او در زمان نشس�ت خبري و 
شوخ طبعي اش در پاسخ به برخي سؤالات نشان 
مي داد كه رئيس سوئيس�ي فيفا از سفر به ايران 
رضايت دارد؛ رضايتي كه فدراسيوني ها اميدوارند 
با دس�تاورد مثبتي روبه رو شود، دستاورد هايي 
مانند ميزباني جام ملت ها، بازگش�ت پول هاي 
بلوكه شده فدراسيون فوتبال در امريكا و اضافه 
ش�دن يك ايران�ي ديگر ب�ه كميته ه�اي فيفا. 
   فوتبال آسيا از بقيه قاره ها عقب تر نيست

بلاتر در ابت��داي صحبت هايش در اين نشس��ت 
خبري با توضيح اجمالي از برنامه هايش در سفر 
به تهران، آن را مثبت ارزيابي كرد. برنامه هاي فيفا 
براي توسعه فوتبال در آسيا با توجه به اينكه اين 
قاره كهن مقداري از س��اير قاره ها عقب تر است 
اولين س��ؤال بود كه بلاتر در پاس��خ به آن گفت: 
»پاسخ كوتاهي به سؤال شما مي دهم. با نظرتان 

موافق نيستم و نمي گويم كه فوتبال آسيا از ساير 
قاره ها عقب تر است. فكر مي كنم كه جناب آقاي 

شيخ سلمان به اين سؤال پاسخ دهد.«
رئيس كنفدراسيون فوتبال آسيا هم در اين باره 
گفت: »آس��يا بزرگ ترين قاره در دنيا به حساب 
مي آيد و براي توس��عه فوتبال آن بايد از تك تك 
اعضاي اين قاره ش��روع كنيم. AFC نيز برنامه 
جديدي براي مس��ابقات دارد و اين ن��گاه بايد از 
خود فدراسيون هاي عضو شروع شود چه از نظر 
فني و چه زيرساخت. كره جنوبي در سال 2002 
به نيمه نهايي جام جهاني راه يافت.  ما در فوتبال 
پايه نيز پيشرفت خوبي داشتيم. همچنين ژاپن 
در بخش بانوان قهرمان جهان است. در تلاشيم 
با استفاده از متخصصان توسعه بهتري در فوتبال 

آسيا داشته باشيم.«
   يك ايراني ديگر در فيفا پست مي گيرد

ايران در گذش��ته تنها يك عضو در فيفا داش��ت و 
آن هم كرس��ي علي دايي در كميت��ه  جوانان بود. 
ايران چطور مي تواند در حال حاضر به كرسي هاي 
بيشتري در فيفا دست يابد، سؤال دومي بود كه بلاتر 
اين گونه پاسخ داد: » در حال حاضر يك نماينده در 
كميته  فيفا داريم و آن شخص علي كفاشيان بوده 
كه عضو كميته  فوتسال فيفاست. علت نبود دايي 
در كميته  جوانان هم اين اس��ت ك��ه كميته هاي 
فيفا پس از هر سال اصلاحاتي را انجام مي دهند و 
هيئت رئيسه آنها تشكيل جلسه داده و تغييراتي را 
پيش بيني مي كند اما در اينجا بايد بگويم كه پس از 
حضور من در ايران يك نماينده ديگر از اين كشور 

در آينده عضو كميته هاي فيفا خواهد شد.«
   ماجراي پول هاي بلوكه شده سياسي است 
رئيس فدراسيون جهاني فوتبال در ادامه نشست 
خبري خود در پاسخ به سؤال خبرنگاري درباره 
پول بلوكه ش��ده ايران در فيفا گفت: »اين مورد 
متأسفانه مدتي است كه به وس��يله قدرت هاي 
سياس��ي و نه فقط امريكا تحميل ش��ده است و 
ما هم نمي توانيم تصميم هاي سياس��ي را تغيير 
دهيم اما مي توانيم براي اين موضوع راه حل پيدا 
كنيم. براي برون رفت از اين مش��كل در آخرين 
مذاكرات دولت س��وئيس هم كه در اين موضوع 
مش��اركت كرد، صحبت كردي��م و دفتري به نام 
دپو در سوئيس براي اين كار در نظر گرفته شده 
است. اين حق مس��لم ايران است كه پول خود را 
دريافت كند. اميدوارم در كوتاه ترين زمان ممكن 
اين موضوع محقق شود اما نمي توانم قول دهم كه 
فردا يا پس فردا. با اين حال در مجمع بعدي فيفا 

حتماً راجع به آن صحبت مي كنيم.«
   بانوان بايد بتوانند به ورزشگاه ها بيايند

در ادامه رئيس فيفا در پاس��خ به س��ؤالي درباره 
پوش��ش زنان فوتباليس��ت  ايران در مس��ابقات 
بين المللي گفت: »تصميم مربوط به اين مسئله 
بايد در بورد بين المللي فوتبال اتخاذ ش��ود. بايد 
ديد اعضاي بورد چگونه اين موضوع را حل و فصل 
مي كنند. جلس��ه بعدي بورد 28 فوريه است. در 
كشورهاي مسلمان نبايد توجه به فوتبال با مسئله 
حجاب تداخل داشته باشد و فيفا اجازه مي دهد كه 
دختران كشورهاي اسلامي با حجاب بازي كنند. 

اين هم به خاطر احترام فيفا به فرهنگ هر كشور 
است. حتي الان در عربستان بانوان فوتبال بازي 
مي كنند؛ هر چند خيلي به صورت آشكار اين كار 
انجام نمي شود. همه جا اين موضوع صادق است. 
در كشورهايي مثل مصر، الجزاير و مراكش هم اين 

اتفاق مي افتد.«
همچنين بلاتر در ادامه به ايران پيش��نهاد داد تا 
زنان ايراني بتوانند در استاديوم هاي فوتبال حضور 
پيدا كنند: »اين شانس را داشتم كه با خانمي در 
ايران صحبت كنم و به او گفتم بايد براي حضور 
خانم ها در ورزشگاه هاي ايران راه حلي پيدا كنيد. 
حال يا قوانين جديد وض��ع كنيد يا با اصلاح آنها 
اين كار را ميس��ر كنيد. در جلسه بعدي هم كه با 
رئيس مجلس شوراي اسلامي ايران داشتم، اين 
موضوع را مطرح كردم و ايش��ان هم قول داد كه 
اين طرح را به مجلس ببرد و از آن حمايت كند. به 
عنوان مدافع فوتبال بانوان در كشورهاي اسلامي 
از اين طرح حمايت مي كنم. اما موضوع اينجاست 
كه فيفا نمي تواند قوانين كش��ورها را عوض كند. 
فقط حمايت از اين طرح ها از عهده ما برمي آيد.«

   اميدوارم ايران ب�ه دور دوم جام جهاني 
صعود كند

س��ؤال بعدي درباره صعود ايران به جام جهاني و 
شانس درخشش در اين مس��ابقات بود. بلاتر در 
اين باره گفت: »ايران پيش��رفت زيادي داش��ته 
اس��ت. صعود اين تيم به جام جهان��ي 2014 در 
گروهي كه قرار داشت، اصلًا كار راحتي نبود. الان 
مي توانم از تلاش كارلوس كرش ياد كنم اما اين 
نتيجه  تلاش فدراس��يون فوتبال و مسئولان اين 
كشور نيز بود؛ چراكه فوتبال ايران در جام جهاني 
سفير 80 ميليون ايراني در برزيل است و شما اين 
سفرا را به برزيل مي فرستيد. من نيز براي تيم ملي 
ايران آرزوي موفقيت مي كنم و اميدوارم كه بتواند 
به دور بعد مسابقات صعود كند. اين آرزو را براي 

همه تيم ها دارم.«
   شايد جام جهاني را با 128 تيم برگزار كنيم

خبرنگاري هم درباره افزايش سهميه كشورهاي 
آسيايي در جام جهاني از س��پ بلاتر پرسيد. او در 
پاسخ به اين پرس��ش گفت: »جام جهاني در حال 
حاضر با 32 تيم برگزار مي شود و بالا بردن تعداد 
تيم هايش كيفيت آن را پايين آورده و از ارزشش 
نيز كم مي كند. پس افزايش تيم ها راه حل نخواهد 
بود. ما توزيع بهتر س��هميه بين قاره ها را در نظر 
داريم. در حال حاضر اروپا 13 سهميه و امريكاي 
جنوبي پنج، ش��ش نماينده در جام جهاني دارد. 
بنابراين براي قاره هاي ديگر س��خت خواهد شد. 
بايد با دموكراسي بهتر توزيع عادلانه اي بين قاره ها 
داشته باشيم اما اجازه دهيد كه جام جهاني 2014 
برگزار ش��ود و ببينيم نتايج چطور رقم مي خورد. 
سپس با آرامش به اين مسئله خواهيم پرداخت و 
شايد تعداد تيم ها به 40 يا 64 برسد، شايد هم مثل 

گرند اسلم تنيس با 128 تيم برگزار كنيم!«

فيفا به اصول اخلاقي توجه داشته باشد
رئيس مجلس شوراي اسلامي با تأكيد بر اهميت رعايت اصول اخلاقي 
در ورزش به ويژه فوتبال خواستار توجه ويژه فيفا به اصول اخلاقي شد و 
گفت: بايستي مجموعه اي از مقررات تحت عنوان اخلاق ورزشي توسط 
فيفا تهيه شود و كشورها با نوع فرهنگ خود بتوانند آن را عملياتي كنند. 
سپ بلاتر رئيس فدراسيون بين المللي فوتبال )فيفا( در سفر دو روزه اش 
با علي لاريجاني رئيس مجلس ش��وراي اسلامي 
ديدار و گفت وگو كرد. لاريجاني با تأكيد بر اهتمام 
ويژه جمهوري اس��لامي ايران براي توس��عه 
همه جانبه ورزش در سطوح مختلف، گفت: 
مجلس شوراي اسلامي همواره از توسعه 
ورزش در تمامي رشته ها به ويژه فوتبال 
در چارچوب قوانين و مقررات بين المللي 
حمايت مي كند. لاريجاني با تأكيد بر اهميت 
رعايت اصول اخلاقي در ورزش به ويژه فوتبال 
خواستار توجه ويژه فيفا به اصول اخلاقي شد و 
افزود: بايستي مجموعه اي از مقررات تحت عنوان 
اخلاق ورزشي توسط فيفا تهيه شود و كشورها با 

نوع فرهنگ خود بتوانند آن را عملياتي كنند. 
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قهرمان المپيك فرمانده نيروي دريايي شد
ملي پوش س��ابق تيم ملي تكواندو اين روزها به غيراز حضور در ش��وراي 
شهر و مدير فني تيم هاي ملي تكواندو مش��غول بازي در فيلم سينمايي 
»مرواريدهاي خليج ف��ارس« در نقش يك تكاور ني��روي دريايي ارتش 

در دوران دفاع مقدس اس��ت.  هادي ساعي قهرمان 
تكواندو درباره اولين حضور سينمايي اش مي گويد: 
در گذشته بارها و بارها به من پيشنهاد بازي مي شد 

كه نمي پذيرفتم ول��ي فيلمنامه »مرواريدهاي 
خليج فارس« بر اس��اس يك داستان واقعي 
نوش��ته ش��ده و همين امر باعث شد اين 
پيش��نهاد را بپذيرم. من نق��ش يك تكاور 
ني��روي دريايي ارتش را ب��ازي مي كنم كه 
فعاليت هاي رزمي بس��ياري دارد به همين 
دليل نيازمند فردي بودند كه بتواند در اين 
زمينه كار كند. برنده مدال طلاي المپيك 

آتن با اش��اره به اينكه نزديك به 50 درصد از 
فيلمبرداري اين فيلم به پايان رسيده اظهار داشت: 
نقش اول اين فيلم سينمايي را من بازي مي كنم و 

امين حيايي نقش مقابلم را بازي مي كند. 

  چـهـره ها / وحيد صابري

ايران مي تواند در برزيل نتايج خوبي بگيرد
مدرس بين المللي فيفا با ابراز خوشحالي از حضورش در كشورمان اعلام كرد تيم ملي ايران، كادرفني 
و بازيكنان خوب��ي را در اختيار دارد و احتمالا نتايج خوبي در جام جهاني برزيل به دس��ت مي آورد. 
ميلوتينوويچ در مورد سرمربيگري كرش در تيم ملي اظهار داش��ت: به شخصه براي كرش احترام 
زيادي قائلم. اين مربي مي تواند تيم ايران را در جام جهاني موفق كند. البته الان نمي شود درباره ايران 
نظر داد و بايد منتظر بود تا زمان بيشتري بگذرد زيرا براي موفقيت بايد 
فاكتورهاي زيادي در نظر داش��ت. البته نبايد فراموش كرد كه شانس 
هم نقش زيادي در موفقيت تيم ها دارد. بايد منتظر ماند تا قرعه كشي 
جام جهاني انجام گيرد. مدرس فيفا در پايان در درباره حضورش 
در ايران هم گفت: واقعا خوشحالم كه به ايران آمدم. ضمن 
اينكه وقتي اين تعداد مربي علاقه مند را در همايش علم و 
فوتبال ديدم، بسيار خوشحال شدم و به اين نتيجه رسيدم 

كه زندگي و فوتبال در ايران زيباست. 

باقري را تحت هر شرايطي بر مي گردانم 
با اينكه سرمربي مستعفي تيم ملي قصد همكاري با تيم ملي را ندارد، اما رضازاده معتقد است كه او 
تحت هر شرايطي بايد به تيم ملي برگردد تا كارش را ادامه دهد. رئيس فدراسيون وزنه برداري با اشاره 
به اينكه در هفته آينده جلس��ه اي را براي منصرف كردن او از تصميمش برگزار خواهم كرد، اظهار 

داشت: او در حال حاضر در كرمانشاه به استراحت مي پردازد، هفته آينده جلسه اي 
با او برگزار مي كنم اما به هيچ وجه استعفايش را نمي پذيرم و او را از تصميمش 
منصرف خواهم كرد. وي در مورد حل شدن اختلافات بين المپيكي و كادرفني 

مي گويد: خوشبختانه مشكلات كه نه بلكه سوءتفاهماتي وجود داشت كه 
از يك سال گذش��ته عده اي آن را بزرگ كرده و به آن دامن زدند 
و با ورود پيشكسوتان و مسئولان اين مس��ئله برطرف شد. در 
جلسات گذش��ته با المپيكي ها كدورت ها را فراموش كرديم. 
اميدوارم براي ش��ركت در مس��ابقات بازي هاي آسيايي كره 

جنوبي المپيكي ها باشند. 

فدراسيون تكواندو مرتضي كريمي را از سرمربيگري تيم ملي بركنار 
كرد. پس از كش و قوس هاي فراوان و در ش�رايطي كه انتظار مي رفت 
كادر فني تيم ملي با توجه به نتايج كسب شده به كار خود ادامه دهد 

خبر انتخاب بيژن مقانلو به عنوان سرمربي جديد رسماً منتشر شد.
مرتضي كريمي از زماني كه جانشين فريبرز عسگري شده در مسابقات 
جهاني مكزيك و كامبت گيمز روسيه هدايت تيم ملي را بر عهده داشت؛ 
در جهاني مكزيك تيم ملي بر سكوي دوم ايستاد و در مسابقات هنر هاي 
رزمي جام قهرماني به ايران رسيد. با اين حال انتقادهاي اخير كريمي از 
فدراسيون و نحوه برخورد با كادر فني موجب شد تا تصميم نهايي گرفته 
شود. سرمربي پيشين تيم ملي در واكنش به تصميم فدراسيون گفت: اين 
نوع رفتار مسئولان فدراسيون درس��ت نبود. آنها طاقت انتقاد نداشتند 
و ندارند. مس��ئولان فدراس��يون با من تماس گرفتند و اعلام كردند كه 
نمي خواهند با من ادامه همكاري دهند. انتظار داشتم حداقل در جلسه اي 
اين مسئله را به من اعلام كنند. تيم ملي با جوانگرايي من نايب قهرمان 
جهان شد و با قدرت در كامبت گيمز به مدال طلا رسيد. تيم ملي يك ماه 
ديگر بايد در مسابقات منچستر كه جنبه انتخابي المپيك را دارد شركت 
كند.  مرتضي كريمي به اتمام قراردادش اش��اره كرد: »قراردادم به پايان 
رسيد و فدراسيون هم حق دارد سرمربي جديد را انتخاب كند. البته اينگونه 
رفتارها در ورزش ايران طبيعي اس��ت و ما مربيان به آن عادت كرده ايم. 
فدراسيون از قبل تصميمش را گرفته بود و كاري به نتايج نداشتم. حتي با 
جانشين من هم صحبت كرده بودند. برنامه ام را براي حضور در مسابقات 

منچستر داده بودم اما آنها حتي برنامه ام را نگاه نكردند.« 
  به تهران بيايم كار را شروع مي كنم

سرمربي جديد تيم ملي بزرگس��الان تكواندو در شرايطي براي برعهده 
گرفتن اين مسئوليت انتخاب شده كه فعلاً در مأموريت است و در قشم به 
سر مي برد. بيژن مقانلو در خصوص برنامه هايش اظهار داشت: »طي چند 
روز گذشته مذاكرات بسيار خوبي با فدراسيون داشتم و به توافقات لازم 
رسيديم. منتظر هستيم تا حكم ماموريتم در تهران را مديرعامل شركت 
هواپيمايي امضا كند تا كارم را شروع كنم. هر زمان مشكلم حل شود كارم 
را شروع مي كنم. از هشت نفري كه در رنكينگ جايگاه خوبي دارند شش 
نفرشان در سال هاي قبل با من كار كرده اند. اين مسئله خيلي مهم است 
و به هماهنگي س��ريع تر بچه ها كمك مي كند. اين مسئله ملاك اصلي 
فدراسيون براي اين انتخاب بود. فكر مي كنم نفرات اعزامي به مسابقات 
منچستر از قبل اعلام شده، اما هر زمان كه لازم باشد ملي پوشان قديمي 

كه سرمايه گذاري زيادي روي آنها شده را به تيم ملي دعوت مي كنم.«
---------------------------------------------------

آغاز ليگ بر تر بسكتبال 
سر باز ها نبودند، مهرام برد 

فصل جديد ليگ بر تر بسكتبال با پيروزي مهرام، هفت الماس، دانشگاه 
آزاد و صنايع ماهش�هر آغاز ش�د. هفته اول اين دوره از مسابقات در 
ش�رايطي بر گزار ش�د كه غيبت تيم هاي اصفهان�ي و همچنين نبود 

بازيكنان سر باز جلب توجه مي كرد. 
مهرام، تيم سوم دوره گذش��ته در مصاف با همياري زنجان كار چندان 
سختي را در پيش نداشت تا آنجا كه شاگردان مصطفي هاشمي به هيچ 
وجه اجازه ندادند جاي خالي صمد نيكخواه بهرامي و كامراني كه از اين 
تيم رفته اند حس شود. حال آنكه فريد اصلاني و امير صديقي دو ملي پوش 
مهرام هم به دليل مشكل س��ر بازي نتوانستند به ميدان بروند. عملكرد 
قابل قبول سفيد پوشان موجب شد كه در نهايت 92 بر 60 اولين پيروزي 
براي مهرام به دست آيد. مهرام با نتايج 20 بر 10، 25 بر 11، 24 بر 18 
و 23 بر 21 به بر تري رسيد. سر مربي مهرام با توجه به در اختيار داشتن 
بازيكنان بي تجربه و جوان براي تكرار قهرماني هاي اين تيم كار سختي در 
پيش دارد. هاشمي پس از كسب اولين برد فصل جديد گفت: »بازيكنانم 
عملكرد خوبي داشتند اما هنوز بايد بهتر شويم و اشتباهاتمان را به حداقل 
برسانيم. خيلي كار داريم تا بتوانيم مهرام هميشه باشيم. تمام بازيكنان 
مهرام با جان و دل بازي مي كنند. بازيكنان م��ن ادبيات قهرماني را ياد 
مي گيرند تا بتوانند برابر هر حريفي قدرتنمايي كنند. هيچ وقت بدون رنج 
موفق نخواهيم شد. اگر بگويم جاي صمد خالي نيست دروغ گفته ام. صمد 
بازيكن بزرگي است و من هم خلأ او را در تيم حس مي كنم. اما بازيكنان 
بايد ياد بگيرند كه به خودشان تكيه كنند. در خصوص بازيكنان سر باز تيم 
هم بايد بگويم كه اميد وارم اين كار به نفع بسكتبال باشد. آيا اگر صديقي به 
نيروي زميني برود رشد مي كند ؟«  دانشگاه آزاد در ديداري ديگر پذيراي 
تيم تازه وارد نيروي زميني بود كه با اختلاف زياد 62 بر 37 نتيجه را به 
سود خود خاتمه داد. بازيكنان دانشگاه كه با هدايت مهران شاهين طبع 
توپ و ميدان را در اختيار داشتند در كوارتر هاي اول، دوم و چهارم پيروز 
شدند و تنها تايم سوم را 19 بر 13 به رقيب جنگنده خود واگذار كردند. 
صنايع ماهشهر در خانه به س��ختي و با نتيجه 52 بر 50 از سد استقلال 
زرين گذشت و شهر داري گرگان در مقابل هواداران پر تعداد خود مقابل 
تيم تازه وارد هفت الماس قزوين تن به شكست داد. نماينده قزوين در 
اولين حضورش در ليگ بر تر 67 بر 58 نخستين برد خود را جشن گرفت.  
ديدار هاي فولاد ماهان و ذوب آهن اصفهان به دليل نقص مدارك به تعويق 
افتاد. فدراسيون بسكتبال در نامه اي به هر دو باشگاه اولتيماتوم داد كه در 

صورت عدم رفع مشكلات از ليگ كنار گذاشته مي شوند. 

بلاتر: تلاش مي كنيم پول هاي بلوكه شده ايران برگردد
ايران، نماينده ديگري در فيفا خواهد داشت بركناري مرتضي كريمي از تيم ملي تكواندو 

دنيا حيدري 

امتياز باختمساويبردبازيتيم
27 3 4 8 15 پرسپوليس 1 
27 4 3 8 15 فولاد 2 
26 2 6 7 15 تراكتورسازي 3 
26 3 5 7 15 نفت تهران 4 
24 3 6 6 15 سپاهان 5 
24 3 4 7 14 استقلال 6 
23 4 5 6 15 سايپا 7 
18 4 7 4 15 داماش گيلان 8 
18 5 4 5 14 ملوان 9 
17 6 5 4 15 گسترش فولاد 10 
17 6 5 4 15 استقلال خوزستان 11 
16 7 4 4 15 صباي قم 12 
14 7 5 3 15 ذوب آهن 13 
13 8 4 3 15 راه آهن سورينت 14 
13 8 4 3 15 فجر سپاسي 15 
69 9 0 15 مس 16 

جدول رده بندي ليگ برتر فوتبال

دو تيم ته جدول، به بهانه بالا رفتن كيفيت بازي هاي ليگ و حل و فصل 
مشكلات برگزاري بازي ها بود كه قيچي شدند. يعني اينطور گفته و تفسير 
مي شد. به همين دليل هم كميت فداي كيفيت شد. اما ليگ 16 تيمي 
هم همان مشكلاتي را دارد كه ليگ 18 تيمي داشت.  ترافيك مسابقات 
پيش رو كه مهم ترين آن رقابت هاي جام جهاني فوتبال است، مسئولان 
سازمان ليگ را بر آن داشت تا برنامه بازي ها را به گونه اي بنويسند كه اين 
رقابت ها فروردين ماه آينده به پايان برسد. يعني در واقع قرار بود مسابقات 
ليگ و جام حذفي بدون هيچ وقفه پيش بيني نش��ده اي برگزار و همه 
بازي ها فروردين ماه تمام شود تا كرش مشكلي بابت در اختيار گرفتن 
بازيكنان تيم ملي نداشته باشد.  اما با نگاهي كوتاه به روند بازي ها تا نيم 
فصل كاملًا مشخص است كه سازمان ليگ در اجراي اين برنامه كه اتفاقا 

تأكيد زيادي هم روي آن داشت تا چه اندازه موفق بوده است.
نيم فصل ليگ برتر روز گذش��ته به پايان رسيد. اما استقلال، هنوز يك 
بازي عقب افتاده از نيم فصل اول دارد. اين البته تنها بازي عقب افتاده 
آبي پوشان پايتخت نيست. بازي هاي عقب افتاده اين تيم در رقابت هاي 
جام حذفي را هم اگر به اين ليست اضافه كنيم، استقلال سه بازي انجام 
نشده دارد و البته زماني هم براي برگزاري آنها تا قبل از شروع نيم فصل 
دوم ندارد . نمي توان بعد از بازي روز گذش��ته استقلال انتظار برگزاري 
بازي ديگري تا بيست و هش��تم آبان ماه براي اين تيم داشت. تيم ملي 
24 و 28 آبان بازي دارد و اردو هم از فردا آغاز مي ش��ود. اس��تقلال هم 
چهار بازيكن در تيم ملي دارد و طبق قانون، نمي تواند بازي كند. بعد از 
بازي هاي تيم ملي هم تنها هفت روز تا شروع نيم فصل دوم زمان باقي 
است كه نهايتا استقلال بتواند يكي از بازي هاي عقب افتاده خود را دراين 
زمان برگزار كند و باز هم دو بازي ديگر مي ماند براي زماني كه هيچ كس 
نمي داند چه وقت خواهد بود. س��ه بازي عقب افتاده استقلال البته در 
شرايطي است كه نمايندگان ايران در ليگ قهرمانان به نتيجه نرسيده 
و خيلي زود از گود رقابت ها كن��ار رفتند. اما از بهمن م��اه، دور جديد 
مسابقات آسيايي آغاز مي ش��ود و باز هم در اين رقابت ها چهار نماينده 
داريم و شرايطي كه استقلال اين روزها با آن مواجه است را از بهمن ماه 
سه تيم ديگر با آن دست به گريبان خواهند بود و اين يعني انبار شدن 
بازي هاي عقب افتاده روي هم . برنامه بازي هاي ليگ ايران در حالي با 
تداخل يكي دو بازي كاملاً به هم مي خورد كه در ليگ هاي اروپايي شاهد 
ترافيك شديد مس��ابقات هس��تيم. بازي هاي ليگ، جام حذفي، ليگ 
قهرمانان اروپا و مسابقات ديگر كه البته كنار اين مسابقات، تيم هاي ملي 
اين كشورها بازي هاي خود را دارند. اما مسابقات آنها همواره طبق برنامه 
انجام مي شود.  شايد آنچه باعث موفقيت ليگ هاي اروپايي در پيش برد 
برنامه هايشان شده، برگزاري بازي ها به صورت فشرده حتي در صورت 
تداخل مسابقات است. برنامه اي كه البته در ايران اجرا نمي شود. چراكه 
در صورت اجرا اولا بازيكنان ايراني توان و كش��ش آن را ندارند و ثانيا با 
اعتراض مربيان و مديران ليگ مواجه مي شود. اما به نظر مي رسد با توجه 
به اينكه 13 سال است از مثلاً حرفه اي شدن ليگ فوتبال ايران مي گذرد، 
برنامه ريزي ليگ هم بايد كاملًا حرفه اي شود تا بازيكنان و مربيان هم 
كم كم خود را با ش��رايط فوتبال حرفه اي وفق دهند تا مجبور نشويم با 
تداخل دو ليگ با هم، كاسه چه كنم چه كنم دست بگيريم كه بازي هاي 

عقب افتاده را چه زماني مي توانيم برگزار كنيم. 

با پايان يافتن رقابت  هاي  نيم فصل ليگ، كارلوس كرش سرمربي تيم 
ملي فوتبال اسامي بازيكنان دعوت شده به اردوي تيم ملي براي انجام دو 

بازي مقدماتي جام ملت  هاي  آسيا مقابل تايلند و لبنان را اعلام كرد. 
رحمان احمدي، دانيال داوري، حامد لك، حسين ماهيني، بيت آشور، 
س��يد جلال حس��يني، پژمان منتظري، اميرحس��ين صادقي، مازيار 
زارع، احس��ان حاج صفي،  يعقوب كريمي، جواد نكونام، رضا حقيقي، 
تيموريان، محمد نوري، مجتبي جباري، خلعتبري، شجاعي، حدادي فر، 
دژاگه، جهانبخش، انصاري فرد و قوچان نژاد نفرات دعوت شده هستند. 
تيم ملي فوتبال كشورمان روز 24 آبان ماه در بانكوك به مصاف تايلند 

مي رود و در روز 28 آبان بايد در بيروت به مصاف لبنان برود. 

سعيد احمديان
  گزارش يك

مقانلو: ملي پوشان قديمي را دعوت مي كنم
كي قرار است حرفه اي شويم؟

اعلام ليست تيم ملي براي بازي با تايلند و لبنان

با تس�اوي دو تيم تراكتور س�ازي و استقلال در 
تبريز پرسپوليس يك گام ديگر به قهرماني در 
نيم فصل نزديك ش�د، دو تيم دي�روز در حالي 
در تبري�ز به مصاف ه�م رفتند كه پي�روزي هر 
ك�دام مي توانس�ت موقعيت س�رخ هاي تهران 
را در صدرج�دول متزل�زل كن�د اما ش�اگردان 
جلال�ي و قلعه نويي به تس�اوي رضاي�ت دادند 
تا تي�م داي�ي همچن�ان ب�الاي جدول باش�د. 
زياد طول نكش��يد تا ش��اگردان امير  قلعه نويي 
تماشاگران حاضر در ورزشگاه ياد گار امام تبريز 
را س��اكت كنند. هن��وز وارد دقيقه س��وم بازي 
نشده بوديم كه ارسال تيموريان تازه باز گشته به 
تمرينات استقلال در بين مدافعان تراكتور سازي 
به آرش بر هاني رس��يد تا اين مهاجم تازه نفس و 
احيا شده آبي ها پس از كنترل عالي توپ آن را به 

تور دروازه قرمز هاي تبريز برساند. 
ش��اگردان مجيدجلالي انگار كه از اين شوك به 
حالت اغما رفته باش��ند طي 15 دقيقه بعد هيچ 
حرفي براي گفتن نداش��تند و اين استقلال بود 
كه حاكم مطلق توپ و ميدان بود. از دقيقه 15 به 
بعد تراكتور سازي با حركات علي كريمي در ميانه 
ميدان اندكي نبض بازي را در دست گرفت. دقيقه 
19 آنها مي توانستند بازي را به تساوي بكشانند 

اما ضربه سر بائو را رحمتي به خوبي كنترل كرد. 
متعاقب اين حمله تراكتور باز هم صاحب موقعيت 
شد، اما نتوانس��ت از فرصت هاي نصفه و نيمه به 
وجود آمده استفاده كند. دقيقه 41 باز هم اين بائو 
بود كه مي توانست گل مس��اوي را به ثمر برساند 
ولي توپ در شلوغي جلوي دروازه استقلال توسط 

مدافعان دور ش��د تا تلاش دو تيم در پايان نيمه 
اول با همان تك گل آرش بر هاني به پايان برسد. 
با ش��روع نيمه دوم تلاش تراكتور سازي براي به 
تساوي كشاندن بازي دو چندان شد اما حملات 
بي برنامه تيم مجيد جلالي چندان زهر دار نبود. 

تراكتور سازي توپ و ميدان را در اختيار داشت، 

اس��تقلال هم از همان ابتداي نيمه دوم به ناگاه 
عقب كشيد و اين فرصت را به ميز بان داد تا از چپ 
و راس��ت روي دروازه اش توپ بري��زد. دقيقه 66 
سر انجام حملات تراكتور ساز ان جواب داد و سعيد 
دقيقي كه قبلًا هم ثابت كرده بود خوب راه دروازه 
 و گلزني به اس��تقلال را مي شناس��د توپ را وارد 

دروازه  رحمتي كرد تا همه چيز مساوي شود. 
در 10 دقيق��ه پاياني ب��ازي حملات جس��ته و 
گريخته اي روي دروازه  دو تيم صورت گرفت كه 
در اين بين استقلالي ها زهر دار تر نشان دادند و دو 
موقعيت خطر ناك به دست آوردند، اما نتوانستند 
استفاده كنند تا در نهايت بازي دو تيم يك- يك 
مساوي به پايان برسد.  در ديگر ديدار ديروز سايپا 

2 بر يك در كرج از سد صباي قم گذشت. 
  صع�ود راه آه�ن و ذوب آه�ن و مس در 

جام حذفي 
عصر دي��روز در مرحله يك هش��تم جام حذفي 
فوتبال كش��ور س��ه بازي در گي��لان، اصفهان و 
دز فول بر گزار ش��د كه طي آنه��ا راه آهن يك بر 
صفر ميز بان خود داماش را شكس��ت داد، ذوب 
آهن با همين نتيجه مهمان خود نفت تهران را از 
پيش رو بر داشت و مس كرمان نيز 3 بر يك از سد 

ميز بان خود شهر داري دزفول گذشت.

تساوي در تبريز به سود پرسپوليس 
تراكتور سازي يك- استقلال يك  فريدون حسن

    فوتبال ايران

شيوا نوروزي
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